
P R O T O K Ó Ł   NR  XV/2016 

z posiedzenia sesji Rady Gminy KROŚCIENKO WYŻNE 

sporządzony w dniu 29 kwietnia 2016 roku 

 
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 1200 i trwało do godz. 1330. 

 

 

Siedzibą posiedzenia była świetlica Ochotniczej Straży Pożarnej w Pustynach. 

 

Obecni radni wg załączonej listy obecności. Nieobecny radny: Paweł Lorens – 

nieusprawiedliwiony. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: 

      - Jan Omachel 

      - Alicja Fejkiel-Guzik 

      - Grażyna Rugiełło 

      - Teresa Rygiel 

      - Lucyna Liput 

      - Anita Fal 

      - Tomasz Marosz 
 

 

(lista obecności w załączeniu) 

 - Wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

- Zastępca Wójta Gminy Krościenko Wyżne, 

- Skarbnik Gminy Krościenko Wyżne, 

- Radca Prawny Urzędu Gminy Krościenko Wyżne, 

- Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, 

- Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej, 

- Dyrektor Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej. 

 

  

 Wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

 

 

Proponowany porządek obrad:  
  

1. Otwarcie obrad.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Krościenku 

Wyżnym za 2015 rok. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Gminnej Biblioteki Publicznej w Krościenku Wyżnym za 2015 rok. 

7. Przyjęcie oceny zasobów pomocy społecznej na rok 2015 dla gminy Krościenko 

Wyżne. 

8. Informacja Wójta Gminy za okres międzysesyjny o realizacji wniosków i uchwał 

oraz wydanych zarządzeniach. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych 

na pomniku przyrody – lipie drobnolistnej – rosnącym w Krościenku Wyżnym przy 

ul. Brzozowskiej na terenie części działki nr 4176. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uzgodnienia odstępstw od zakazu ustanowionego dla 

pomnika przyrody – lipy drobnolistnej – rosnącym w Krościenku Wyżnym przy 

ul. Brzozowskiej na terenie części działki nr 4176. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty prolongacyjnej. 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne 

na 2016 rok. 

13. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania. 

14. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. 1 

 Rozpoczynając XV sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne Przewodniczący Rady – 

Antoni Dębiec otworzył obrady oraz powitał przybyłych na posiedzenie radnych  

i zaproszonych gości. 

 

Ad. 2 

 W drugim punkcie proponowanego porządku obrad prowadzący posiedzenie – Antoni 

Dębiec na podstawie listy obecności stwierdził, że na sesji można podejmować prawomocne 

uchwały oraz rozstrzygnięcia. Zauważył, że w momencie otwarcia w sesji uczestniczy  

13 radnych Gminy Krościenko Wyżne. 
 

Ad. 3 

Następnie przystąpiono do przyjęcia proponowanego porządku obrad. 

 

Wójt Gminy oraz radni nie złożyli wniosków o zmianę proponowanego porządku obrad, wobec 

czego Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do jego przegłosowania. W głosowaniu jawnym 

uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła porządek obrad XV Sesji Rady. 
 

Ad. 4 

 Kolejno przystąpiono do przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji. 
 

Radni nie zgłosili wniosków i uwag do protokołu NR XIV/2016 z XIV sesji Rady Gminy 

Krościenko Wyżne z dnia 11 marca 2016 r., wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – 

Antoni Dębiec zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 

13 radnych: 

- „za” przyjęciem protokołu głosowało 13 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła PROTOKÓŁ NR XIV/2016  

z XIV sesji z dnia 11 marca 2016 r. 

 

Ad. 5 

W dalszej części posiedzenia przystąpiono do podjęcie uchwały w sprawie 

zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Gminnego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Krościenku Wyżnym za 2015 rok. 

 

Dyrektor SPG ZOZ – Tomasz Marosz przedstawił sprawozdanie, stanowiące integralną część 

projektu uchwały (projekt uchwały w załączeniu). Dyrektor poinformował, że w 2015 r.  
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SPG ZOZ osiągnął przychody w wysokości 944 279,83 zł., przy kosztach działalności 

wynoszących 936 993,98 zł., co spowodowało, że bilans zakładu zamknął się wynikiem 

dodatnim. Przypomniał, że przychód Ośrodka Zdrowia jest wynikiem kontraktu z Narodowym 

Funduszem Zdrowia, a SPG ZOZ prowadzi działalność leczniczą polegającą na zapewnieniu 

podstawowej opieki zdrowotnej dla mieszkańców gminy. Wspomniał też o planowanym 

poszerzeniu oferty leczniczej o kolejne poradnie specjalistyczne, w tym o gabinet rehabilitacji. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił Przewodniczących 

poszczególnych Komisji o przedstawienie opinii do sprawozdania. 

1) Radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja na posiedzeniu w dniu 26 kwietnia 2016 r. 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 4 głosy „za” (jednogłośnie); 

2) Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził, że 

Komisja na posiedzeniu w dniu 26 kwietnia 2016 r. pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

Uzupełniając Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, iż w dniu 27 kwietnia 2016 r. 

przedmiotowe sprawozdanie zostało pozytywnie zaopiniowane przez Radę Społeczną 

działającą przy SPG ZOZ. 

 

Radni nie zabrali głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XV/ 110 /2016  

w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Samodzielnego 

Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Krościenku Wyżnym za 2015 rok 
(uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 6 

Przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Krościenku Wyżnym za 2015 rok. 

 

Dyrektor GBP w Krościenku Wyżnym – Anita Fal przedstawiła roczne sprawozdanie 

finansowe, stanowiące integralną część projektu uchwały (projekt uchwały w załączeniu). 

Dyrektor GBP zaprezentowała działalność biblioteki i realizowaną przez nią w 2015 roku 

szeroko rozumianą działalność kulturalną. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił Przewodniczących 

poszczególnych Komisji o przedstawienie opinii do sprawozdania. 

1) Radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja na posiedzeniu w dniu 28 kwietnia 2016 r. 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 4 głosy „za” (jednogłośnie); 

2) Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja na posiedzeniu w dniu 28 kwietnia 2016 r. pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 
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W otwartej dyskusji Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec odnosząc się do sprawozdania 

zauważył, że liczba czytelników z roku na rok zwiększa się. Dopytał również o liczbę 

czytelników aktywnych. 

 

Dyrektor GBP – Anita Fal poinformowała, że na obecną chwilę biblioteka posiada zapisanych 

ponad 1200 czytelników. Objaśniła, że GBP w Krościenku Wyżnym posiada 653 aktywnych 

czytelników, a filia biblioteki w Pustynach 263. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel celem odzwierciedlenia tendencji w skali kraju, zapytał o ilość 

wypożyczeń pozycji książkowych w 2015 roku. 

 

Dyrektor GBP – Anita Fal zorientowała, że roku ubiegłym wypożyczono ponad 15 tys. książek, 

a średnia na czytelnika to 15 pozycji.  

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przekalkulował, iż średnia wypożyczeń na mieszkańca  

to 2,5 książki. Uzupełnił, że w skali kraju statystyka ta wynosi niecałą książkę na osobę, więc 

średnia gminna na tle kraju stanowi bardzo dobry wynik. 

 

Dyrektor GBP – Anita Fal stwierdziła, że głównym czynnikiem mającym wpływ na ww. 

uśrednione statystyki ma bardzo duża liczba nowości wydawniczych, bowiem pozycje te cieszą 

się największą popularnością wśród czytelników. Równocześnie podkreśliła znaczącą rolę 

przekazywanych środków finansowych, które m. in. są przeznaczane na finansowanie nowości. 

Wyraziła przekonanie, że obcięcie budżetu biblioteki w zakresie nowych pozycji spowoduje w 

konsekwencji znaczący spadek czytelnictwa. 

 

Pozostali radni nie zabrali głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ XV/ 111 /2016 w sprawie 

zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Krościenku Wyżnym za 2015 rok (sprawozdanie w załączeniu). 

 

Ad. 7. 

Następnie Rada przystąpiła do realizacji punktu w brzmieniu: „Przyjęcie oceny 

zasobów pomocy społecznej na rok 2015 dla Gminy Krościenko Wyżne”. 

 

Dyrektor GOPS w Krościenku Wyżnym – Lucyna Liput przedstawiła ocenę zasobów pomocy 

społecznej (ocena w załączeniu). Stwierdziła ona, że ocena zasobów pomocy społecznej 

zawiera dane faktyczne z lat 2013-2015 wraz z prognozą na 2016 i rok następny. Ocena 

przedstawia lokalną sytuację społeczno-demograficzną pod kątem faktycznych potrzeb  

i problemów mieszkańców. Szczególną uwagę zwróciła na bezrobocie jako przyczynę 

kwalifikującą do otrzymania pomocy. Podkreśliła także znaczącą rolę świadczenia 

wychowawczego rzutującą na wzrost budżetu ośrodka pod kątem dochodów oraz wydatków. 

Szczególnie zaakcentowała problem starzenia się społeczeństwa i potrzeb z tym związanych.  
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W trakcie wypowiedzi Dyrektor GOPS na salę przybył radny Piotr Kasperkowicz. Od tej pory 

w sesji uczestniczyło 14 radnych. 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poprosił Przewodniczących poszczególnych 

Komisji o przedstawienie opinii do oceny zasobów pomocy społecznej: 

1) radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała ocenę – oddano 4 głosy 

„za” (jednogłośnie), 

2) radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała ocenę – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji radny Bolesław Pudłowski poprosił o wyjaśnienia odnośnie składu rodziny 

i uprawnień do świadczenia wychowawczego, tj. co dzieje się w hipotetycznej sytuacji, gdy 

rodzina ma 2 dzieci (17 lat i 10 lat) i pierwsze dziecko skończy 18 lat. Dopytał, czy wówczas 

to 2 dziecko jest 1 dzieckiem tj. świadczenie wypłacane jest z uwzględnieniem progu 

dochodowego.  

 

Dyrektor GOPS – Lucyna Liput wyjaśniła, że świadczenie wychowawcze przysługuje na 

dziecko do ukończenia przez nie 18 roku życia. Poinformowała, że w podanej sytuacji 

uzyskanie przez 1 dziecko pełnoletniości powoduje, że status pierwszego dziecka przejmuje 

drugi w kolejności potomek. Wówczas świadczenie na młodsze dziecko może przysługiwać po 

spełnieniu kryterium dochodowego, a starsze dziecko jeżeli pozostaje na utrzymaniu rodziny  

i zamieszkuje z nią liczy się do składu rodziny przy ustalaniu dochodu. 

 

Radny Janusz Szmyd dopowiedział, że do Ministerstwa Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej 

wpłyną już wniosek o dokonanie zmian ustawy w tym zakresie. 

 

Pozostali radni nie zabrali głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła ocenę zasobów pomocy społecznej na 

rok 2015 dla Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Ad. 8 

„Informacja Wójta Gminy za okres międzysesyjny o realizacji wniosków i uchwał oraz 

wydanych zarządzeniach”. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel stwierdził, że okres międzysesyjny to czas, w którym 

przygotowano sprawozdanie z wykonania budżetu oraz sprawozdanie finansowe gminy za rok 

ubiegły. Jeżeli chodzi o podjęte działania w zakresie inwestycyjnym, działania te dotyczyły: 

1) wykonano w ramach środków funduszu sołeckiego Krościenka Wyżnego wymianę drzwi  

w sali Domu Ludowego w Krościenku Wyżnym. Została również wykonana klimatyzacja 

sali Domu Ludowego, która została podłączona w dotychczasową sieć; 

2) dobiegają końca prace wykonania parkingu przy dojeździe do urzędu gminy od strony ulicy 

Sportowej; 
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3) sporządzono dokumentację wykonania oświetlenia ścieżki pieszo-rowerowej; 

4) wykonano dokumentację remontu centralnego ogrzewania i kanalizacji w szkole 

podstawowej. W dniu 21 kwietnia ogłoszono nieograniczony przetarg na wykonanie tych 

robót; 

5) rozpoczęto prace przebudowy ulicy Marynowskiej. Z zabezpieczonej kwoty w wysokości 

450 tys. zł. na wykonanie zadania, w budżecie pozostanie prawie połowa kwoty. Związane 

jest  

to ze zmniejszeniem udziału gminy w partycypacji kosztów zadania, co stanowi 

konsekwencję rozstrzygnięcia postępowania przetargowego; 

6) opracowano dokumentację projektową parkingu przy kościele. Zadanie to będzie 

realizowane w 2 etapach. 

 

Następnie Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił informację o wydanych zarządzeniach 

w okresie międzysesyjnym, tj. w okresie od dnia 18 marca 2016 r. do dnia 18 kwietnia 2016 r. 

(informacja w załączeniu). 

 

W otwartej dyskusji radny Jan Omachel, odnosząc się do ZARZĄDZENIA NR IV/201/2016  

z dnia 18 marca 2016 r. dotyczącego zasad zaopatrzenia w paliwo i w inne materiały 

eksploatacyjne pojazdów Ochotniczych Straży Pożarnych, dopytał o możliwość skorzystania  

przez szkołę z samochodu transportowego. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że możliwość taka istnieje, gdyż jest to pojazd do 

przewozu osób. Uzupełnił, że takie były ustalenia ze strażą na przekazanie pojazdu, iż w razie 

potrzeby organizacje będą mogły z takiego transportu korzystać. 

 

Radny Edward Marszałek poruszył sprawę chodnika przy ul. Południowej. Zaznaczył, że jest 

to najstarszy chodnik w gminie, w związku z czym wymaga w wielu fragmentach doraźnego 

remontu. Wyjaśnił, że są to sygnały od mieszkańców, którzy prosili o interwencję w sprawie. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że w dniu dzisiejszym pracownicy dokonali 

przeglądu stanu chodników pod kątem przeprowadzenia prac remontowych. Wytłumaczył, że 

wypracowany podczas przeglądu harmonogram remontowy pozwoli spokojnie rozplanować  

i na bieżąco realizować prace remontowe w zakresie chodników będących na stanie gminy.  

Z kolei prace przy chodnikach wzdłuż dróg powiatowych, będą wymagały dodatkowego 

uzgodnienia z powiatem. 

 

Radny Stanisław Wierdak zasygnalizował, aby przy okazji rozmów zgłosić sprawę barierek 

ochronnych przy przepuście wody w lesie Dębina. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zorientował, że barierki te zostaną zamontowane. 

 

Radny Krzysztof Podkul pozostając przy sprawach dotyczących chodników, poprosił  

o interwencję w sprawie chodnika przy drodze krajowej. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że sprawa ta była przedmiotem interwencji u zarządcy 

drogi. Poinformował, iż zgodnie z uzyskaną odpowiedzią zarządca w ramach posiadanych 

środków finansowych przystąpi do prac. 
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Radny Krzysztof Podkul zapytał o obecną sytuację związaną z chodnikiem od ul. Kościelnej  

w kierunku ul. Granicznej. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zakomunikował, że jeden z właścicieli terenu nie wyraził zgody 

na przejście chodnika przez jego działkę. Dopowiedział, że osoba ta nie jest też zainteresowana 

ewentualną sprzedażą tego fragmentu działki. Z tego powodu chodnik zostanie poprowadzony 

jedynie po działkach osób, które taką zgodę wyraziły.  

 

Radny Zdzisław Omachel, odnosząc się do ZARZĄDZENIA NR IV/213/2016 z dnia  

18 kwietnia 2016 r. dotyczącego wytycznych dla szkół na rok szkolny 2016/2017, zapytał jak 

przedstawiają się sprawy związane z 6-latkami. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że z rozmów przeprowadzonych z dyrektorami 

wynika, że ogółem w przedszkolu nie ma 6-latków, bowiem prawie wszyscy rodzice zapisali 

swoje dzieci do szkoły. Uzupełnił, że w klasie pierwszej jest potrzeba stworzenia 2 oddziałów 

dla 27 dzieci. 

 

Zastępca Wójta – Alicja Fejkiel-Guzik wyjaśniła, że z liczby tej 12 dzieci pozostanie o rok 

dłużej w klasie 1, natomiast pozostała część to dzieci, które przyjdą z oddziału zerowego. 

Dlatego sugestia, aby klasę pierwszą rozbić na dwa oddziały i nie łączyć tych dzieci. 

 

Radny Zdzisław Omachel dopytał o przebieg rekrutacji w przedszkolu. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że rekrutacja ciągle trwa. Dopowiedział, że na chwilę 

obecną zapisano 99 dzieci. Objaśnił, że jeśli stan ten się utrzyma, zajdzie potrzeba utworzenia 

4 oddziału realizującego podstawę programową w wymiarze 5 godzin dziennie. 

 

Radny Zdzisław Omachel podpytał o pomieszczenia na ten cel. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że w przedszkolu na parterze będzie potrzeba  

przystosowania w tym celu 4 pomieszczenia. 

 

Radny Jan Omachel zapytał, czy nie zmieni się liczba oddziałów w gimnazjum. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że liczba oddziałów w gimnazjum zostaje na tym 

samym poziomie. 

 

Więcej głosów nie zabrano. 

 

Ad. 9 

 W kolejnym punkcie przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie uzgodnienia 

przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych na pomniku przyrody – lipie drobnolistnej – 

rosnącym w Krościenku Wyżnym przy ul. Brzozowskiej na terenie części działki nr 4176. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). Przypomniał, 

że uchwałą z dnia 28 grudnia 2000 r. Rada Gminy ustanowiła ww. lipę pomnikiem przyrody. 

Dlatego przeprowadzenie zabiegów pielęgnacyjnych, zgodnie z art. 45 ust. 2 pkt 1 ustawy  

z 16 kwietnia 2004 r. o ochronie przyrody (Dz. U. z 2015 r. poz. 1651 z późn. zm.), wymaga 
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uzgodnienia z organem ustanawiającym dana formę ochrony przyrody. Poinformował,  

że zakres uzgodnień obejmuje zabiegi pielęgnacyjne polegające na usunięciu konarów suchych, 

zasychających, zainfekowanych, nadłamanych i zagrażających bezpieczeństwu ludzi i mienia. 

Uzupełnił, że zabiegi pielęgnacyjne pomnika powinny zostać przeprowadzone w terminie do 

31 grudnia 2017 r. w oparciu o przygotowaną ekspertyzę dendrologiczną określającą sposób 

prowadzenia prac. Podsumowując wyraził przekonanie, iż zabiegi te zostaną wykonane 

niezwłocznie z uwagi na planowaną w tym miejscu inwestycję budowy miejsc parkingowych. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji do projektu uchwały. 

 

Radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich 

stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 4 głosy „za” 

(jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji radny Edward Marszałek wyraził uznanie dla działalności wójta, albowiem 

rzadko zdarza się, aby samorządy tak rzetelnie podchodziły do pomników przyrody. Zaznaczył, 

że tego rodzaju podejście to pozytywny akcent działalności gminy. Poinformował 

zgromadzonych, że wspomniana lipa „Cecylia” startuje w finale VI edycji plebiscytu na drzewo 

roku, a gmina Krościenko Wyżne jest jedyną gminą w Polsce, która po raz 3 z rzędu posiada 

przedstawiciela w tym plebiscycie. Podkreślił, że stanowi to pozytywny element jeżeli chodzi 

o promocję gminy. Podsumowując jeszcze raz podziękował za przejawy dobrej woli,  

co przekłada się na dobry znak w podejściu do ochrony przyrody. 

 

Więcej głosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec 

zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XV/ 112 /2016  

w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych na pomniku przyrody 

– lipie drobnolistnej – rosnącym w Krościenku Wyżnym przy ul. Brzozowskiej na terenie 

części działki nr 4176 (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 10 

Przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie uzgodnienia odstępstw od zakazu 

ustanowionego dla pomnika przyrody – lipy drobnolistnej – rosnącym w Krościenku Wyżnym 

przy ul. Brzozowskiej na terenie części działki nr 4176. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). Zaznaczył,  

że przedmiotowy projekt powiązany jest z poprzednią uchwałą, w zakresie zakazów jakie mogą 

zostać ustanowione dla pomników przyrody. Przypomniał, że uchwałą z 2000 r. w sprawie 

uznania drzew za pomniki przyrody, Rada Gminy wprowadziła zakaz ingerencji w stosunki 

wodne w promieniu 20 metrów od drzewa. Dlatego, w związku z planowaną realizacją 

inwestycji celu publicznego pn. „Utwardzenie części działki 4176 (Parking k. Domu 

Parafialnego w Krościenku Wyżnym)” oraz przy braku rozwiązań alternatywnych uzgadnia się 

odstępstwo od wprowadzonego uchwałą zakazu zmiany stosunków wodnych w promieniu  
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20 metrów od drzewa w odniesieniu do pomnika przyrody. Zaznaczył, iż tego rodzaju 

odstępstwo, zgodnie z przepisami ustawy o ochronie przyrody, jest dopuszczalne pod 

warunkiem dokonanie uzgodnień z organem ustanawiającym daną formę ochrony przyrody. 

Podkreślił, że podjęcie przedmiotowej uchwały zmniejszy o przeszło połowę zasięg 

ustanowionej strefy ochronnej i pozwoli na prowadzenie zaplanowanych prac inwestycyjnych 

w tym terenie. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji do projektu uchwały. 

 

Radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich 

stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 4 głosy „za” 

(jednogłośnie). 

 

Głosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XV/ 113 /2016  

w sprawie uzgodnienia odstępstw od zakazu ustanowionego dla pomnika przyrody – lipy 

drobnolistnej – rosnącym w Krościenku Wyżnym przy ul. Brzozowskiej na terenie części 

działki nr 4176 (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 11 

W punkcie jedenastym porządku obrad przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie 

opłaty prolongacyjnej. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). 

Zakomunikował, iż w związku ze zmianą przepisów ordynacji podatkowej zachodzi 

konieczność dostosowania zapisów uchwały określającej wysokość opłaty prolongacyjnej. 

Objaśnił, że do końca 2015 roku stawka opłaty prolongacyjnej wynosiła 50 % ogłaszanej przez 

Ministra Finansów w drodze obwieszczenia stawki odsetek za zwłokę. Wspomnianą zmianą,  

z dniem 1stycznia 2016 roku „stawka opłaty prolongacyjnej jest równa obniżonej stawce 

odsetek za zwłokę”, czyli w dalszym ciągu jest to 50 % stawki odsetek za zwłokę. Wobec 

powyższego powiązanie opłaty prolongacyjnej z obniżoną stawką odsetek za zwłokę powoduje 

konieczność uchwalenia przez Radę Gminy nowej uchwały wprowadzającej opłatę 

prolongacyjną, na podstawie której utraci moc dotychczas obowiązująca uchwała wiążąca 

wysokość opłaty prolongacyjnej z podstawową stawką odsetek za zwłokę. Wójt wytłumaczył, 

że opłata prolongacyjna stanowi rekompensatę dla organu podatkowego za niepobieranie 

odsetek za zwłokę za czas rozłożenia na raty lub odroczenia terminu płatności podatku. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 
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Gosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XV/ 113 /2016  

w sprawie opłaty prolongacyjnej (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 12. 

Następnie Rada przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2016 rok. 

 

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło przedstawiła projekt ww. uchwały wg zwiększeń oraz 

zmniejszeń w poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach klasyfikacji budżetowej 

(projekt w załączeniu). W szczególności stwierdziła ona, że:  

1) zwiększa się plan dochodów o kwotę 176 762,73 zł w tym: 

a) w dziale 720 – Informatyka w kwocie 41 900,00 zł (dotacja w ramach zadania 

„Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu w Gminie Krościenko Wyżne”- zwrot 

środków za poniesione wydatki w latach ubiegłych); 

b) w dziale 756 – Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 

nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem w kwocie 

33 642, 73 zł (z czego kwota 19 054,73 zł stanowi dochód z tytułu opłat za zezwolenia 

na sprzedaż napojów alkoholowych, a kwota 14 588,00 zł wpływy z podatku 

dochodowego od osób fizycznych); 

c) w dziale 758 – Różne rozliczenia w kwocie 101 220,00 zł (kwota subwencji ogólnej  

z budżetu państwa). 

2) zwiększa się plan wydatków o kwotę 176 762,73 zł, w tym: 

a) w dziale 600 – Transport i łączność w kwocie 30 000,00 zł – wydatki bieżące; 

b) w dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa w kwocie 26 248,00 zł – wydatki bieżące; 

c) w dziale 851 – Ochrona zdrowia w kwocie 19 054,73 zł – wydatki bieżące; 

d) w dziale 853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej w kwocie 5 650,00 zł – 

wydatki bieżące; 

e) w dziale 854 – Edukacyjna opieka wychowawcza w kwocie 20 727,00 zł – wydatki 

bieżące; 

f) w dziale 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego w kwocie 43 702,00 zł  

– w tym wydatki majątkowe: 

- „Rozbudowa klimatyzacji w Sali Domu Ludowego w Krościenku Wyżnym”  

w kwocie 3 702,00 zł; 

- „Wykonanie klimatyzacji w budynku Domu Ludowego w Krościenku Wyżnym  

(I- piętro, poddasze)” w kwocie 30 000,00 zł; 

g) w dziale 926 – Kultura fizyczna w kwocie 3 000,00 zł – wydatki bieżące. 

3) zmniejsza się plan wydatków o kwotę 222 449,00 zł, w dziale 600 – Transport i łączność  

(kwota zmniejszenia planu wydatków związana jest ze zmniejszeniem udziału gminy  

w partycypacji kosztów zadania realizowanego przez powiat, dotyczącego przeprowadzenia 

remontu ul. Marynkowskiej); 
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4) zwiększa się plan wydatków o kwotę 222 449,00 zł w dziale 801 – Oświata  

i wychowanie (kwotę zmniejszenia dotacji dla powiatu krośnieńskiego przeznacza się na 

zadanie inwestycyjne: „Remont budynku Szkoły Podstawowej w Krościenku Wyżnym”). 

5) Udziela się dotacji z budżetu Gminy Krościenko Wyżne: 

1) zmniejsza się pomoc finansową dla powiatu krośnieńskiego na dofinansowanie zadania: 

„Przebudowa dróg powiatowych nr 1966 R Korczyna- Kombornia-Jabłonica Polska,  

nr 1967R Korczyna- Krościenko Wyżne i nr 2062 Olszyny-Jabłonica Polska  

(ul. Marynkowska)” o kwotę 222 449,00 zł; 
 

2) udziela się dotacji celowej w kwocie 30 000,00 zł dla Gminy Krosno na realizację 

zadania w zakresie organizacji publicznego transportu zbiorowego w gminnych 

przewozach pasażerskich na obszarze Gminy Krościenko Wyżne; 
 

3) zwiększa się dotację celową o kwotę 5 650,00 zł dla Centrum opieki i rozrywki 

dziecięcej – Angelika Wagner  na prowadzenie „Klubu dziecięcego „ANGELANDIA”. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

Radny Krzysztof Podkul dopytał, czy kwota dotacji dla klubu dziecięcego stanowi pierwszą 

dotację udzieloną dla tego podmiotu. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że na pierwszej sesji w roku bieżącym wprowadzono do 

budżetu kwotę 1 800,00 zł., którą przewidziano na zabezpieczenie środków w ramach  

I kwartału na wypłatę dotacji. Sprecyzował, że obecna kwota powinna zabezpieczyć w całości 

wypłacaną dotację. 

 

Radny Krzysztof Podkul zapytał, o kwotę udzielanej dotacji. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, iż dla podmiotów prowadzących kluby dziecięce 

na obszarze gminy dotacja ta wynosi 50 zł miesięcznie na każde dziecko objęte opieką. 
 

Więcej głosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec 

zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XV/ 115 /2016  

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2016 rok (uchwała 

w załączeniu). 

 

Ad. 13 

 W dalszej części posiedzenia Rada Gminy przystąpiła do realizacji punktu w brzmieniu: 

„Wolne wnioski, interpelacje i zapytania”. 

 



12 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zwracając się do radnych, przypomniał o zbliżającym 

się terminie składania oświadczeń majątkowych. Przypominam, że oświadczenia należy złożyć 

w 2 egzemplarzach wraz z kopią zeznania podatkowego w terminie do 2 maja br. 

 

Następnie Przewodniczący przedstawił apel Rady Gminy Dobrzeń Wielki skierowany  

do wszystkich samorządów gminnych w Rzeczypospolitej Polskiej o podjęcie aktywności  

i starań zmierzających do zmiany przepisów ustawy o samorządzie gminnym w zakresie 

regulującym podstawy prawne dla zmian granic gmin (pismo w załączeniu). 

 

Radny Bolesław Pudłowski przypomniał poruszoną na grudniowym posiedzeniu sprawę 

zamontowania ławeczki przed budynkiem „Domu Spółdzielczego” dla pasażerów 

podróżujących komunikacją publiczną. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, iż postara się taką ławkę zamontować. 

 

Radny Edward Marszałek zaprosił zgromadzonych na organizowany w dniu 13 maja br. o godz. 

18:00 Marsz Pamięci oraz przedstawił program. Następnie poruszył temat organizacji w dniu 

28 sierpnia br. święta gminy tj. gminnego „Dnia Siekiernika”.  

 

Radny Janusz Szmyd dopowiedział, iż organizacja biegów ulicznych kończy pewien etap, gdyż 

tegoroczny bieg stanowi 10 edycję organizowania tych zawodów. W związku z tym 

zakomunikował, iż powstała propozycja zmiany nazwy biegu na „bieg siekiernika” wraz  

z odrębną klasyfikacją dla mieszkańców gminy.  

 

Radny Bolesław Pudłowski w imieniu Rady Sołeckiej zaprosił zgromadzonych do wzięcia 

udziału w organizowanej w dniu 5 czerwca br. imprezie pn. „Powitanie lata”. 

 

Więcej głosów nie zabrano. 

 

Ad. 14 

 W ostatniej części posiedzenia, wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący 

Rady Gminy Krościenko Wyżne - Antoni Dębiec podziękował wszystkim obecnym za udział 

w posiedzeniu, a następnie zamknął XV Sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołował:  

Łukasz Lorens 

 
 

 
        PRZEWODNICZĄCY RADY 

                 mgr Antoni Dębiec 


